

Kategoria: Komisja Wspólna Rządu i Samorządu Terytorialnego

Opublikowano: piątek, 01, kwiecień 2022 11:11

Maciej Barmosz

Odsłony: 887

---

Minister Rodziny i Polityki Społecznej skierował do konsultacji publicznych projekt rozporządzenia zmieniającego rozporządzenie w sprawie wysokości wpłat dokonywanych w związku ze złożeniem wniosku o wydanie zezwolenia na pracę lub zezwolenia na pracę sezonową oraz złożeniem oświadczenia o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi.

Zgodnie z przedstawionym projektem zmienione zostanie brzmienie § 2 pkt 5 rozporządzenia określające stawkę wpłaty wymaganej w związku z oświadczeniem o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi. Dotychczas wspomniana stawka wynosiła 30 zł, zaś w wyniku nowelizacji rozporządzenia jej wysokość wzrośnie do 100 zł. Ponadto w projekcie umieszczono przepis przejściowy, w myśl którego oświadczenia złożone przed dniem wejścia rozporządzenia w życie będą podlegały wpłacie w dotychczasowej wysokości 30 zł.

Zmiana rozporządzenia związana jest z nowelizacją ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o cudzoziemcach oraz niektórych innych ustaw, która wprowadziła w przepisach dotyczących oświadczeń o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi zmiany polegające na wydłużeniu okresu pracy, którego może dotyczyć oświadczenie z 6 do 24 miesięcy i wprowadzeniu możliwości pracy bez przerwy na podstawie kolejnego oświadczenia po upływie maksymalnego okresu wykonywania pracy na podstawie oświadczenia. Skutkiem czego będzie spadek łącznej liczby składanych wniosków o wydanie zezwolenia na pracę i oświadczeń o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi. Czego z kolei konsekwencją będzie ubytek dochodów sektora finansów publicznych z tytułu wpłat wnoszonych w związku z takimi wnioskami i oświadczeniami.

Projektowana zmiana rozporządzenia będzie oddziaływała między innymi na powiatowe urzędy pracy poprzez zapobieżenie spadkowi dochodów jednostek samorządu terytorialnego, pomimo spadku liczby oświadczeń o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi. Należy też zaznaczyć, że bez zmian pozostają przepisy, na podstawie których połowa z powyżej wskazanych wpłat jest dochodem budżetu państwa a połowa jednostek samorządu terytorialnego (powiatu).